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Încet-încet, aproape fără să ne dăm 
seama, s-a trecut “dincolo de Ecuator”, 
cum zic sud-americanii, adică am trecut 
în cea de-a doua jumătate a sezonului 
regulat, odată cu încheierea ultimei etape 
a turului din Superligă. Avem în FCSB o 
campioană “de toamnă”, cum se obișnuia 
să se spună pe vremuri, care a acumulat 
31 de puncte, urmată la doar un punct 
distanță de CFR Cluj, și de Rapid București, 
cu 29 de puncte.

Practic, pe podium, dacă am trece 
acum la înjumătățirea punctelor, ceea 
ce se va întâmpla la sfârșitul sezonului 
regulat, după disputarea meciurilor din 
retur, aceste trei formații, care ocupă acum 
podiumul, ar fi la o distanță de doar un 
punct, mai concret spus, FCSB ar avea 
16, CFR și Rapid câte 15! Ce bătălie, ce 
tensiune, în sensul frumos, de competiție, 
vom avea! Iar dacă mai adăugăm, la 
calculul nostru ad-hoc și punctele locurilor 

4 și 5, chiar și 6, ca să avem tot play-off-ul 
de azi, adică FC Hermanstadt și, respectiv, 
Universitatea Craiova, plus Petrolul Ploiești, 
vom avea 12 puncte în dreptul primelor și 
11 pentru prahoveni. La aceeași cotă, 11, ar 
fi și campioana en-titre, Farul Constanța. 
Iar SEPSI Sfântu Gheorghe și Universitatea 
Cluj,  la 10! Astfel, am avea 9 echipe în doar 
6 puncte! Două meciuri directe! Atât, două 
meciuri.

Iată, printre altele, marele avantaj al 
sistemului cu play-off și play-out, care 
presupune și înjumătățirea punctelor la 
încheierea sezonului regulat. Iar asta este 
situația acum, la sfârșitul turului, dar există 
și posibilitatea, de ce nu?, ca distanțele 
să se strângă și mai mult când se va intra 
în linia dreaptă a play-off-ului. Aceeași 
judecată și același calcul, desigur, se aplică 
și în cazul echipelor din play-out, care vor 
lupta pentru un loc de cupă europeană, 
presupunând câștigarea a două 
meciuri de baraj, locul 7 cu locul 8, apoi, 
învingătoarea, cu ultimul loc “continental” 
din play-off. Nu mai amintesc aici și de 
apriga luptă pentru evitarea retrogradării. 
Acolo unde toate meciurile “ard” la cote 
înalte!

Fotbalul din Superligă are resurse de 
mari speranțe și trebuie să ne bucure acest 
lucru. Vorba marelui poet latin Ovidiu,  
“Felix qui, quod amat, defendere fortiter 
audet”, adică, în traducere, “fericit este cel 
care cutează să apere cu putere ceea ce 
iubește”. Iar noi, toți, cei care iubim fotbalul 
românesc, avem această putere de a crede 
în resursele lui de promovare, de atracție 
și, de ce nu? de valoare. Care vin toate și 
grație acestui sistem competițional care 
merită apărat. Aici și oriunde este cazul! 
Și cum astăzi încep meciurile returului, să 
ținem pumnii strânși tuturor și să sperăm 
la mai bine!
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FEATURE

SUPERLIGA           
Echipa etapei a 15-a

Liga Profesionistă de Fotbal prezintă la finalul fiecărei runde cel mai bun unsprezece.
Iată cum arată echipa ideală a etapei a 15-a:

PORTAR

ANTRENORUL ETAPEI

FUNDAȘI

MIJLOCAȘI

ATACANȚI

Laurenţiu Popescu Christopher Braun Victor Dican Paul Iacob Denis Dumitraşcu 

UNIVERSITATEA CRAIOVA FC RAPID 1923 FC BOTOŞANI FC RAPID 1923 UTA ARAD

A avut patru supersave-uri 
în momente decisive, 
contribuind din plin la 

punctul scos de echipa sa în 
derby-ul Craiovei

- Un nou meci bun făcut de 
fundaşul de bandă îi aduce 
acestuia a cincea prezenţă 

în "Echipa etapei"

A făcut un meci foarte bun. Pe 
lângă jocul defensiv reuşit a şi 

marcat golul egalizator

A marcat primul său gol în 
acest sezon, reuşita sa fiind 

cea care a adus victoria 
Rapidului în duelul cu rivala 

din Bucureşti

A consumat multă energie 
pe toată durata meciului. 

S-a achitat bine de sarcinile 
trasate de antrenor

Andrei Dumiter Aurelian Chiţu Cristiano Bergodi 

Introdus în minutul 60, a schimbat soarta 
partidei de pe "Cluj Arena" cu un gol marcat 

după doar câteva zeci de secunde

A înscris pentru a nouă oară în ediţia curentă, 
fiind lider în clasamentul golgheterilor la finalul 
turului. Toate reuşitele sale au fost din acţiune!

A pregătit perfect duelul cu FCSB. La final, s-a 
bucurat de un succes mare, care o apropie pe 
Rapid de primele două poziţii din clasament

Daniel Neguţ Marcelo De Freitas Răzvan Oaidă Jayson Papeau

FC HERMANNSTADT UTA ARAD FC RAPID 1923 FC RAPID 1923

A marcat primul gol din acest 
sezon, în care mai are în cont două 

pase decisive şi un penalty scos

Pe lângă prestaţia de la centrul 
terenului, a transformat cu sânge 

rece penalty-ul care a adus victoria 
grupării arădene

A controlat centrul terenului. A 
făcut excelent legătura între com-
pertimentul defensiv şi cel ofensiv

A fost omul meciului în derby-ul 
bucureştean, în care a deschis scorul

FC VOLUNTARI FC U CRAIOVA 1948 FC RAPID 1923





INTERVIU

Interviu cu Alexandru Pop             
(Oțţelul Galațţi)
  realizat de Dănuț Lungu și Octavian Țopa

1 În buletinul tău, ca 
loc de naștere apare 
Buenos Aires, deja 

s-au scris destule rânduri 
despre faptul că ai văzut 
lumina zilei în Argentina, 
campioana mondială en-
titre. Ești, în același timp, 
și un fotbalist tehnic. Ți 

s-a spus vreodată, "Hai, 
argentinianule, dă gol"?

(Zâmbește) Da, de multe 
ori mi s-a spus astfel, dar 
nu neapărat când eram 
mic. Cam prin ultimii ani 
de juniorat, însă nu pot 
spune că era o batjocură. 

Mai glumeau cu "Hai, 
mă argentinianule, că 
semeni cu ei, ai stilul lor, 
ești gen Kun Aguero sau 
Tevez". Da, eram de multe 
ori comparat cu câte un 
jucător argentinian. Ce să 
zic, mi-aș dori să ajung la 
faima lor, normal, doar sunt 

Aflat la primul său sezon de prim eșalon, atacantul gălățenilor Alexandru Pop este cel 
mai bun marcator din tabăra Neamțului: are cinci goluri și o pasă decisivă. În plus, ne 
împărtășește o poveste frumoasă, el fiind un ardelean născut în capitala Argentinei și 
care cunoaște faima la malurile Dunării.
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campionii mondiali. Am 
locuit doar până la vârsta 
de trei ani în Argentina, 
apoi ai mei au decis să 
revină în România.

2 Ai moștenit pe 
cineva din familie 
sau ai tăi și-au 

propus de când erai mic 
să devii fotbalist? Cum te-
ai apucat de acest sport?

Totul începe cu ani buni 
înainte de fotbal pentru 
că, din poveștile alor 
mei, când eram mic, de 
fiecare dată când intram 
prin magazine, singura 
mea jucărie preferată era 
mingea. Că era mică sau 

mai mare, eu voiam orice 
minge. Nu mă interesau 
mașinuțele sau roboții, ci 
doar mingea. Probabil, de 
acolo a început totul, deși 
n-a fost din start o țintă 
fotbalul. De pildă, am făcut 
mai întâi înot, apoi șase luni 
de karate și ulterior dans 
sportiv, dar nu mi-au plăcut 
atât de mult. Eram un copil 
hiperactiv, mă jucam cu 
mingea prin casă și au zis ai 
mei că e bine să mă ducă 
la fotbal.  

3 Ce alte sporturi 
îți plac, le 
urmărești și 

pe cele practicate în 
copilărie, de pildă? Și 

ce alte preocupări are 
golgheterul Oțelului?

Sincer, la un campionat de 
karate nu știu dacă m-aș 
uita, nici la dans sportiv, 
dar să știi că urmăresc 
tenisul și baschetul. Mi-a 
plăcut și Mondialul de 
rugby recent încheiat, 
așadar am un lipici la 
sporturile cu mingea. Alte 
preocupări? După ce mi-
am terminat facultatea, un 
capitol pe care mă bucur 
că l-am încheiat cum îmi 
propusesem, mă axez pe 
dezvoltarea profesională, 
cu ore suplimentare la 
sală și pe teren pentru 
a deveni mai bun ca 
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fotbalist. Iar ca hobby-uri, 
dacă și la acestea te referi, 
să știi că fotbalul a fost 
dintotdeauna și hobby, că-l 
jucam și în curtea școlii cu 
băieții. Așa, dacă e vreme, 
merg la un film bun sau 
joc rummy, șah ori table cu 
prietenii.

4 Ești, așadar, 
licențiat în 
comunicare. Dacă 

n-ai fi ajuns la fotbal, 
unde, în ce domeniu 
te-ai fi văzut? Specialist 
de PR, profesor de limba 
română?

Nu cred că m-aș fi dus pe 

latura asta. De mic mi-a 
plăcut să învăț bine, ai 
mei s-au ținut de mine 
să nu las cartea deoparte. 
Cred că aș fi făcut ceva 
în domeniul IT, însă am 
avut gânduri să dau și la 
Drept, m-a fascinat acest 
domeniu. Până în ultima 
clipă, am vrut să mă înscriu 
la Drept, m-am răzgândit 
pe ultima sută de metri. 
Știam că-mi va fi greu 
cu absențele, mai ales că 
făceam deja și fotbal. Așa 
am ales apoi Comunicarea 
și Relațiile Publice. Dar 
cred că aș fi putut face 
orice, sunt pregătit să 
răzbesc orice ar fi.

5 Care sunt 
modelele tale în 
fotbal și ce trebuie 

să îmbunătățească 
atacantul Alex Pop 
pentru a deveni cel mai 
bun?

În prezent, modelul 
meu e Erling Haaland, 
dar mă inspir și de la 
Julian Alvarez, care e și 
argentinian. Mai mult 
mă identific cu Alvarez 
ca stil de joc, în schimb 
îmi place foamea de gol 
a norvegianului, precum 
și felul cum se demarcă 
și ajunge la finalizare. 
Îl urmăresc cu atenție 
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și încerc să învăț cât de 
mult pot de la el. Apoi, ai 
întrebat ce ar trebui să 
perfecționez. În primul 
rând, finalizările cu 
piciorul deficitar, și anume 
stângul, apoi demarcările. 
Trebuie să învăț mai bine 
reperele în careu, vreau 
să am timingul mai bun 
la finalizare, să apar exact 
când trebuie. Vin destule 
centrări și mai lipsește un 
metru sau o demarcare în 
plus, ca să fac diferența. Și 
asta vreau să perfecționez.

6 Ai lucrat la Viitorul 
cu Gheorghe 
Hagi, iar acum te 

pregătești sub comanda 
lui Dorinel Munteanu. 
Vorbim despre cel mai 
selecționat fotbalist 
român și despre cel 
mai bun marcator sub 
tricolor. Spune-ne un 
lucru pe care l-ai învățat 

de la amândoi sau de la 
fiecare!

E un privilegiu să fiu 
antrenat de doi jucători 
exponențiali ai Generației 
de Aur, iar un lucru foarte 
important pe care l-am 
învățat atât de la Hagi, 
cât și de la Mister, de la 
Dorinel, este că ce ai făcut 
ieri nu e mai valabil azi, iar 
ce faci azi nu mai e valabil 
mâine. La fotbal tot timpul 
trebuie s-o iei de la capăt, 
se aplică și în cazurile 
bune, și în cele mai puțin 
bune. După un meci bun, 
a doua zi e obligatoriu s-o 
iei de la capăt, să muncești. 
Pentru că lumea uită, nu 
mai e interesată de ce ai 
făcut, trebuie să continui 
pe aceeași linie. Și după 
un meci mai slab, ai șansa 
ca, de la antrenament la 
antrenament, de la meci 
la meci, să-ți corectezi 

lucrurile pe care nu le-ai 
făcut bine. 

7 Patru dintre 
cele cinci goluri 
marcate la 

debutul tău în SuperLigă 
au fost marcate pe teren 
propriu, în vulcanul 
de pe Oțelul. Este 
ambientul sau spune-i 
cum vrei, atmosfera, 
energia fanilor, un factor 
important în eficiența lui 
Alex Pop?

Da, cu siguranță așa e. 
Când auzi oamenii că 
îți cântă în spate și că 
sunt alături de tine, simți 
un imbold de energie, 
un boost de adrenalină 
care automat te ajută. Și 
după ce marchezi, când 
îi auzi pe toți că se ridică 
și se creează acel vuiet în 
întreg stadionul, este un 
sentiment aparte.

Alexandru Mihai 
Constantin Pop

 » Atacant, joacă la Oțelul din vara 
acestui an.

 » Născut la Buenos Aires, 23 de 
ani.

 » A fost junior al Universității Cluj 
și al Academiei Gheorghe Hagi.

 » A mai jucat la Unirea Dej, în 
Liga a doua.

 » Este fost component al 
naționalelor U17, U18 și U19 ale 
României.

 » Este licențiat în Comunicare și 
Relații Publice la Universitatea 
Babeș-Bolyai din Cluj.
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INTERVIU

Interviu cu Marian Danciu              
(Universitatea Craiova)
  realizat de Andrei Coadă-Nicolaescu și Octavian Țopa

1 Salut, Marian! 
Povestește-ne, te 
rugăm, despre primii 

tăi pași în fotbal.

Ascensiunea mea are 
mai degrabă legatură cu 
încrederea care îmi este 
acordată în momentul de 
față. M-am pregătit ani 
la rând pentru aceasta 
oportunitate, iar acum 
vreau sa demonstrez 
că merit să joc la prima 
echipă. În ceea ce privește 
antrenamentele, sunt 
consecvent și determinat, 
deci am încredere că voi 
avea evoluții din ce în ce 
mai bune.

2 Vă așteaptă un 
nou derby pe 
Oblemenco, cu 

Dinamo. Cum crezi că va 
fi meciul, la ce te aștepți 
din partea noastră, 
respectiv din partea lor?

După părerea mea, niciun 
meci nu trebuie tratat cu 
superficialitate. Putem 
avea mereu surprize 
neplăcute. Dinamo este 
o echipa care momentan 
suferă, dar asta poate 
reprezenta o motivație 
în plus pentru ei. Sigur 
caută victoria, la fel ca și 

noi. Luptăm până la capăt, 
niciun adversar nu trebuie 
desconsiderat.

3 Cum a decurs 
adaptarea ta în 
vestiarul echipei 

mari a Universității 
Craiova?

A fost o scurtă perioada 
de adaptare. Am jucat în 
mai multe eșaloane, dar, 
bineînțeles, SuperLiga e 
la un alt nivel, sunt mize 
mari și așteptări pe măsură. 
Colegii mei m-au ghidat, 
lucrăm împreună pentru 
niște scopuri comune. 
Acum pot spune că mă 
simt confortabil în cadrul 
echipei.

4 Cum arată o zi 
perfectă din viața 
ta? Cu ce începe, 

cum continuă și cum se 
sfârșește ea?

Aș zice că o zi ideală pentru 
mine e cea în care sunt 
mulțumit de prestația 
mea, fie că vorbim de un 
meci sau de un simplu 
antrenament. Dimineața 
mi-o încep de regulă la 
baza de pregătire, cu 
echipa, unde lucrăm 
împreună. Pe lângă, fac 

zilnic exerciții de refacere, 
merg la sală, caut să-mi 
îmbunătățesc condiția 
fizică. E un program destul 
de încărcat, dar și în zilele 
libere tot la fotbal îmi stă 
gândul. Timp pentru mine 
am doar seara, abia atunci 
pot să mă relaxez fizic 
si mental. Nu mă plâng, 
am reușit să construiesc 
o rutină potrivită pentru 
mine și sunt mulțumit 
de modul în care decurg 
lucrurile.

Marian Danciu este un tânăr fotbalist român. S-a născut pe 24 aprilie 2002, la Tg. 
Cărbunești. A început fotbalul la Pandurii Tg Jiu și a a fost preluat de Universitatea 
Craiova. Este unul dintre cei mai selecționați fotbaliști la nivelul loturilor naționale de 
juniori. Sigur, e foarte greu se ajungi titular la Craiova, un oraș care arde în fiecare zi de 
dorul marilor săi atacanți. Puștiul nu se plânge, își așteaptă rândul să-și câștige locul în 
echipă, cum se spune. Cu multă modestie și foarte multă muncă.
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Mama avea doar pacienţi străini. De 
la Yasser Arafat până la Gianni Agnelli, 
patronul Fiat-ului şi al lui Juve, prin 
mâini i-au trecut o mulţime imensă 
de bolnavi veniţi în anii ’70 şi ’80 să se 
trateze la Institutul de Geriatrie al Anei 
Aslan. Ştiam destule în adolescenţă 
despre cum e pe afară, nu doar de la 
Europa Liberă, ci mai ales de la mama, 
care aducea acasă, din când în când, 
câte o revistă ori un ziar de acolo, 
„Gente” sau „Oggi” ori un „Paris Match”, 
mai rar câte un „Bild”... Cunoşteam 
gustul ciocolatei triunghiulare 
„Toblerone”, din cutiile de bere DAB 
îmi făceam suport pentru creioane, 
decupând complet capacul.

Mama. Nu mă pot gândi la ea în scris 
şi la anii cu ea, aşa, în văzul lumii, eu am 
amintirile mele altfel şi mi-e greu să 
pun pe hârtie în clipa asta toată durerea 
mea. Sau o zi din ea. Sau doar o noapte. 
Am 36 de ani de astfel de nopţi şi zile.

... Voiam doar să spun că ştiam 

ce înseamnă străini şi străinătate, 
învăţasem să preţuiesc valorile lor şi 
mă simţeam bine închipuindu-mi cum 
era viaţa lor, mă fascinau, la 13-14 ani, 
programele tv de la sfârşitul revistelor, 
îmi închipuiam cum ar f i să stăm şi noi 
sâmbătă seară la televizor şi să avem 
unul color şi, dintr-atâtea f ilme...

Şi meciuri. Ce de meciuri frumoase 
am f i văzut dacă am f i avut, dacă am 
f i fost şi noi, dacă şi la noi ar f i fost voie 
să... Nu-mi era teamă să vorbesc peste 
tot despre astfel de lucruri şi nici ai mei 
nu se fereau. Vag, uneori, mama îmi 
sugera să f iu totuşi atent pe la şcoală, 
cu cine vorbesc. Nu insista însă.

O poveste legată însă tocmai de 
străini şi străinătate ne-a răvăşit pe 
atunci, prin ’82, când s-a întâmplat şi 
am aflat-o. E vorba despre alungarea 
celui mai bun fundaş central al 
României pe care l-am văzut vreodată, 
Ştefan Sameş. Doi ani, între 1971 şi 1973, 
Sameş a fost fotbalistul Universităţii 
Craiova şi, în cel de-al doilea sezon, 
a pierdut titlul cu Ştiinţa la un gol. 
Tata avea o poză cu Sameş în tricoul 
Craiovei, cu „U” pe piept, în dreptul 
inimii şi continua să-l admire ori de 
câte ori îl vedea la naţională, alături 
de Ştefănescu, în schimbul căruia 
plecase la Steaua, ori în echipa care 
l-a consacrat, totuşi. „A fost al nostru, 
a jucat la Craiova”, spunea tata 
întotdeauna când îl vedea şi o parte din 
jocul impecabil al lui Sameş mi se părea 
că vine şi de la noi. Altfel n-ar f i ajuns el 
aşa mare, atât de bun, dacă n-ar f i jucat 
pentru noi în anii ăia. Nu?

Până ajung la capătul poveştii, să 
spun însă că Sameş a fost într-adevăr 
cel mai bun, mai autentic şi mai elegant 
stoper român. Încrucişându-şi destinul 
cu cel al lui Ştefănescu, cum spuneam, 

CRONICĂ

Sameş, fundașul secolului (I)
  realizată de Marius Mitran
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unul lăsând Craiova pentru Steaua şi 
celălalt invers, au ajuns ambii să facă, în 
echipa naţională, ani la rând, cuplul de 
fundaşi centrali, f iind când unul, când 
celălalt, căpitani ai tricolorilor, în meciuri 
multe şi, graţie lor, epice.

Sameş avea forţa unui Pujol, eleganţa 
lui Chivu şi jocul aerian al lui Magic 
Johnson, doar că folosea capul şi nu 
mâinile, dacă înţelegeţi ce vreau să 
spun. În naţională l-a debutat Valentin 
Stănescu, în aprilie 1973, într-un 0-2 la 
Kiev, cu URSS. Sameş a ţinut atunci 
la Blohin, marea vedetă a sovieticilor, 
pentru care au marcat Onişenko şi 
moldoveanul de la Chişinău, Muntean. 
Hai să vă spun şi echipa debutului lui 
Sameş, cu precizarea că în paranteze 
am trecut echipa de club: Răducanu 

(Rapid) - L. Sătmăreanu (Steaua) – 
Pescaru (Steagul Roşu Braşov), Sameş (U 
Craiova), Deleanu (Dinamo) – Dumitru 
(Steaua), Anca (U Cluj), Radu Nunweiller 
(Dinamo) – Troi (FC Argeş), Dumitrache 
(Dinamo), Lucescu (Dinamo). Au mai 
jucat Remus Vlad (FC Argeş), Beldeanu 
(FCM Reşiţa), Viorel Mureşan (U Cluj) şi 
Marcu (U Craiova).

Sameş a strâns 49 de selecţii şi a 
marcat de trei ori pentru naţională, 
făcând meciul carierei în 29 aprilie 
1981, pe Wembley, 0-0 cu Anglia în 
preliminariile CM din Spania. A fost „the 
best” în condiţiile în care Anglia ataca 
prin Robson, Brooking, Trevor Francis 
şi Tony Woodcock, printre cei mai buni 
atacanţi ai Europei.
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